
Uchwala Nr xn 190 I 08
Uchwala Nr xn 191108
Uchwala Nr xn 192108
Uchwala Nr xn 193108
Uchwala Nr xn 194108
Uchwala Nr xn 195108
Uchwala Nr xn 196 I 08
Uchwala Nr XII 197 I 08
UchwalaNr XII 198108
Uchwala Nr xn 199108

PROTOKÓL NrXlll08
z obrad xn Sesji V Kadencji Rady Gminy Turosn Koscielna

która odbyla sie 14 lutego 2008 roku.

Radni obecni na sesji:
l. Abramowicz Jerzy
2. Bartnicka Beata
3. Baczek Jerzy
4. Dani1czukWaclaw
5. Drozdowski Zbigniew
6. Gosciewski Tadeusz
7. Kondzior Leszek
8. Kutaszewicz Krystyna
9. Kuzmicki Antoni

10. Leszczynski Tadeusz
11. Lukaszuk Danuta
12. Mularczyk Bogdan
13. Narel Zdzislaw
14. Sredzinski Slawomir
15. Wasilewski Józef

Ponadto w obradach Rady Gminy udzial wzieli: Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik
Gminy, soltysi wsi, goscie, wg zalaczonej listy obecnosci, merytoryczni pracownicy Urzedu
Gminy oraz mieszkancy gminy.
O godz. 9.10 w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Przewodniczaca Rady Gminy Pani Danuta
Lukaszuk otworzyla obrady XII Sesji Rady Gminy, przywitala zebranych, przybylych
radnych, gosci zaproszonych na obrady, a nastepnie stwierdzila prawomocnosc obrad.
Do zaproponowanego porzadku obrad Pan Wójt zaproponowal wprowadzic dodatkowy punkt
o podjecie uchwaly w sprawie przystapienia Gminy Turosn Koscielna do Lokalnej Grupy
Dzialania Stowarzyszenia N.A.R.E.W . NarwianskaAkcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi.
Wyjasnil przy tym korzyscij~e czerpie Gmina z tytulu przynaleznosci do grupy LGD.
Glosowanie za wprowadzeniem dodatkowego punktu do porzadku obrad w pkt.3 przyjeto
jednoglosnie. ( glosowano: 15- za , O-przeciw.0- wstrzymalo sie) .
Przewodniczaca poinformowala, ze program dzisiejszej sesji wraz z materialami wszyscy radni
i soltysi otrzymali we wlasciwym terminie, a nastepnie przedstawila ustalony porzadek obrad:

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnosci obrad.
2 .Informacja Wójta o dzialalnosci podejmowanej w okresie miedzysesyjnym
3. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przystapienia Gminy Turosn Koscielna do

Lokalnej Grupy Dzialania Stowarzyszenia N.A.R.E.W . Narwianska Akcja Rozwoju
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Ekonomicznego Wsi .
4. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmian w budzecie.
5. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie udzielenia przez Gmine Turosn Koscielna

pomocy finansowej Powiatowi Bialostockiemu na realizacje zadania polegajacego
na budowie drogi powiatowej Topilec - Topilec-Kolonia.

6. Sprawozdanie z dzialalnosci Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów
Alkoholowych za 2007 r.

7. Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów
Alkoholowych i Narkomanii 'w roku 2008 r.

8. Sprawozdanie z dzialalnosci Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej za 2007 r.
9. Sprawozdanie z dzialalnosci Gminnego Osrodka Kultury za 2007 r.

10. Rozpatrzenie projektu uchwaly o przystapieniu do sporzadzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego czesci wsi Trypucie.

11. Rozpatrzenie projektu uchwaly o przystapieniu do sporzadzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego czesci wsi Niewodnica Koscielna.

12. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nadania nazw drogom wewnetrznym we wsi
Niewodnica Koscielna.

13. Plan pracy Komisji stalych Rady Gminy na 2008 r.
14. Plan pracy Rady Gminy na 2008 r.
15. Ustalanie diet radnym.
16. Interpelacje i zapytania radnych
17. Przyjecie protokolu z poprzedniej sesji Rady Gminy
18. Wolne wnioski i informacje.

Ad. 2.
Wójt przedstawil radnym informacje o dzialalnosci podejmowanej w okresie miedzysesyjnym
Uwag do przedstawionej informacji nie zgloszono.
Informacja stanowi zal. do protokolu .
Ad.3.
Pani Przewodniczaca odczytala wprowadzony projekt uchwaly i poddala pod glosowanie, w
wyniku którego uchwala w sprawie przystapienia Gminy Turosn Koscielna do Lokalnej
Grupy Dzialania Stowarzyszenia N.A.R.E.W . Narwianska Akcja Rozwoju Ekonomicznego
Wsi zostala przyjeta jednoglosnie . (Glosowano: 15-za, O-przeciw,O-wstrzymalosie) .
Uchwala Nr XII / 99 / 08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.4.
Projekt w sprawie zmian w budzecie gminy przyblizyla Skarbnik Pani Ryszarda Wojszej .
Temat uzupelnil Pan Wójt przyblizajac zagadnienie obrazowo na mapie, poinformowal przy
tym ze Komisja B.udzetowapo przeanalizowaniu pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly .
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 15radnych (t5-za, O-przeciw,0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie.
Uchwala Nr XII / 90 /08 stanowi zal. do protokolu.
Ad. 5.
Pani Przewodniczaca poinformowala, ze Komisja Budzetowa po przeanalizowaniu pozytywnie
zaopiniowala projekt uchwaly w sprawie udzielenia przez Gmine Turosn Koscielna pomocy
finansowej Powiatowi Bialostockiemu na realizacje zadania polegajacego na budowie drogi
powiatowej Topilec - Topilec-Kolonia.
Uwag nie zgloszono.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie .
Glosowalo 15 radnych (t5-za, O-przeciw,0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie.
Uchwala Nr XII / 91 /07 stanowi zal. do protokolu.
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Ad.6.
W punkcie tym Przewodniczaca GKRPA Danuta Lukaszuk poinformowala, ze sprawozdanie z
dzialalnosci Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych za 2007 r. przeslane
wraz z materialami bylo analizowane i pozytywnie zatwierdzone prze Komisje Budzetowa.
Pani Przewodniczaca korzystajac z obecnosci Policji naglosnila bardzo naganna sprawe -
pozyskiwania alkoholu przez mlodziez.

Komendant Komisariatu Policji w Lapach przedstawil informacje o stanie bezpieczenstwa i
podejmowanych dzialaniach w te"maciezabezpieczenia bezpieczenstwa na naszym terenie
(informacja w zalaczeniu do protokolu )
W odpowiedzi na pytania m.in. o przyczyny wypadków i kolizji drogowych poinformowal ,ze
w wiekszosci w przypadku mlodych osób decyduje predkosc i brak doswiadczenia, zas
starszym kierowcom udowadnia sie nietrzezwosc.
RadnyJerzyBaczek- zglosilpotrzebezamontowaniastalegoradaruw uzgodnieniuz ZDWna
wysokosci miejscowosci Tolcze.
Radny Zbigniew Drozdowski - poprosil o wsparcie policji w temacie oznakowania
skrzyzowania w Zalesianach.
Radny Pan Leszczynski - zglosil by w Urzedzie Gminy widniala informacja (kontakt
telefoniczny) z dzielnicowym z naszego terenu.
Przewodniczaca przedstawila kolejnego goscia - terapeutke - specjalistke od spraw
alkoholowych Pania Dorote Bielonko, która dwa razy w miesiacu pelni dyzur w punkcie
konsultacyjnym w Urzedzie Gminy.
Pani Bielonko wyjasnila jaka jest rola konsultantki w punkcie oraz etapy i procedure pomocy
rodzinom i osobom uzaleznionym. W krótkiej dyskusji poruszono tez problem narkomanii.
Przewodniczaca poprosila o glosowanie za przyjeciem przedstawionego sprawozdania.
Radni glosowali jednoglosnie ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie) .
Ad.7.
W kolejnym punkcie obrad sesji Pani Lukaszuk poinformowala o procedurze i zasadach
dzialania w przedstawionym Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów
Alkoholowych i Narkomanii w roku 2008 r . Uwag nie wniesiono.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni glosowali jednoglosnie ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie ).
Uchwala Nr XII /92/ 08 stanowi zal. do protokolu .
Ad.8.
Do sprawozdania z dzialalnosci Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej za 2007 r. radni nie
wniesli zadnych uwag.
Pani Przewodniczaca poprosila o glosowanie za przyjeciem sprawozdania.
Radni glosowali jednoglosnie ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie) .
Ad.9. ~

Do sprawozdania z dzialalnosci Gminnego Osrodka Kultury za 2007 r. uwage wniósl radny
BaczekJerzy- za maloimprez.
Zapytanie Pana Narela dotyczylo na jakim etapie jest rozstrzygniecie konkursu na stanowisko
Dyrektora GOK.
Pani Sekretarz wyjasnila ,ze czas skladania ofert juz minal, nie wplynela zadna.
Radni sugerowali stworzenie mozliwosci calego etatu w kulturze .
Radny Pan Abramowicz zaznaczyl, ze Dyrektor powinien pozyskiwac pieniadze z funduszy
unijnych.
Pani Przewodniczaca poprosila o glosowanie za przyjeciem sprawozdania.
Radni glosowali jednoglosnie ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie) .
Ad.10
Temat dotyczacy projektu uchwaly o przystapieniu do sporzadzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego czesci wsi Trypucie przyblizyl Kierownik BGK Dariusz
Ciborowski prezentujac zagadnienie na mapie.
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Poinformowal przy tym, ze jest to uporzadkowanie przedstawionego terenu w temacie dróg.
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni podjeli uchwale jednoglosnie glosujac: ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie ).
Uchwala Nr XII / 93/ 08 stanowi zal. do protokolu.

/

Ad.U.
Temat dotyczacy projektu uchwaly o przystapieniu do sporzadzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego. czesci wsi Niewodnica Koscielna przyblizyl Kierownik
BGK Dariusz Ciborowski prezentujac zagadnienie na mapie. Poinformowal, ze zachodzi
koniecznosc zwiekszenia arealu z 8,32 ha (przewidzianego juz do zmiany w planie,
okreslonego w uchwale Rady Gminy Nr X/72/07 z dnia 29 listopada 2007 r ), - do 8,53 ha,ze
wzgledu na potrzebe rozwiazania ukladu komunikacyjnego (chodzi o powiazanie istniejacego
ukladu dróg z planowanym do opracowania).
Radny Pan Zdzislaw Narel poprosi Przewodniczaca Rady o udzielenie glosu soltysowi wsi
Niewodnica Koscielna Pani Elzbiecie Stelmaszuk. Pani soltys przedstawila zapytanie
mieszanców Niewodnicy - czy ta decyzja przychylajac sie do zmiany w planie nie
spowodujemy likwidacji najpiekniejszych terenów zielonych. Poinformowala ,ze mieszkancy
opowiadaja sie by powstrzymac procedure umozliwiajaca likwidacje lasów.
Przeciwne zdanie przedstawila soltys wsi Niewodnica Korycka z punktu widzenia wlascicieli
gruntów i ich praw.
Kierownik Dariusz Ciborowski poinformowal o procedurze wydawania decyzji o
przeznaczeniu gruntów.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni glosowali: ( 11 za, 1- przeciw, 3-wstrzymalo sie ).
UchwalaNr XII / 94/08zostalapodjetawiekszosciaglosówi stanowi zal. doprotokolu.
Ad.12.
Pani Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly w sprawie nadania nazw drogom
wewnetrznym we wsi Niewodnica Koscielna i poddala pod glosowanie w wyniku którego
uchwala zostala podjeta jednoglosnie.
Radni glosowali: ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie).
UchwalaNr XII / 9S/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.13.
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Planów pracy Komisji stalych Rady Gminy na 2008 r.
po odczytaniu zostal przyjety jednoglosnie.
Radni glosowali: ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie).
Uchwala Nr XII / 96/ 08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.14.
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Planu pracy Rady Gminy na 2008 r. po odczytaniu
zostal przyjety jednoglosnie.
Radni glosowali: ( 15 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie ).
Uchwala Nr XII / 97/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.IS.
W punkcie tym Przewodniczaca poinformowala, ze Komisja Budzetowa rozpatrzyla wniosek
Klubu Radnych w temacie ustalenia diet oraz kosztów podrózy sluzbowych przyslugujacych
radnym Rady Gminy Turosn Koscielna i poparla go wiekszoscia glosów.
Radny Pan Leszczynski zglosil propozycje wysokosci stawek diet:
- 200 zl. radnym za posiedzenie,
- 800 zl. Przewodniczacej Rady.Gminy- ryczalt miesieczny .
- 250 zl Przewodniczacym Komisji za posiedzenie.
Przewodniczaca poddala pod glosowanie wniosek rozpatrywany przez Komisje Budzetowa i
przedstawiony w projekcie uchwaly.
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Radni glosowali: ( 12 za, 3- przeciw, O-wstrzymalosie ).
UchwalaNr XII / 98/08zostalapodjetawiekszosciaglosówi stanowi zal.do protokolu.

;

Ad.16.
Pan Wójt poprosil by interpretacje i zapytania radni zlozyli do protokolu na pismie, z powodu
pilne potrzeby wyjazdu Wójta na Posiedzenie Sesji Powiatu odbywajace sie w tym samym
dniu. Radnym zostana udzielone odpowiedzi pisemnie i przeslane zgodnie z kompetencja .(
Interpelacje stanowiazalacznik do protokolu)
Radny Pan Narel odczytal zgloszona interpelacje .
Radny Pan Baczek zglosil propozycje by temat dotyczacy nazewnictwa ulic rozwiazywac na
wczesniejszym etapie w celu zaoszczedzenia mieszkancom wielu klopotów i kosztów.
Ad.17.
W punkcie tym Pani Przewodniczaca oznajmila, ze protokól z poprzedniej sesji byl
udostepniony Radzie w celu zapoznania sie z jego trescia. Uwag nie zgloszono.
Pani Przewodniczaca poprosila o glosowanie za przyjeciem protokolu, w wyniku którego
protokól z obrad XI Sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2007 r. zostal przyjety wiekszoscia
glosów. Glosowalo15 radnych : (14-za, O - przeciw, 1- wstrzymalo sie-nieobecny na

'-' poprzednim posiedzeniu ).
Ad.18.
Wolnych wniosków -brak.
Obrady XII Sesji Rady Gminy zostaly zamkniete o godz. 11.50

Protokolowala: Przewodniczaca Rady Gminy

Irena Matejczyk Danuta Lukaszuk
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